

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMANS' GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCÈ
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Brussels, October 1976

COMMUNITY STEEL POLICY (1) (2)

A statement on the Community steel policy has received Commission approval.

This document reiterates the broad lines of the policy adopted on 21 July 1976 (SEC(76)2813 and P-67), while answering questions left outstanding at that time and taking account of comments put forward by the governments of Member States and interested trade circles.

The ECSC Consultative Committee has been consulted on this revised Commission Statement and new talks will be held immediately with Member States' governments. The Commission will then adopt a final position in accordance with the programme of work laid down in July.

The Community steel policy to be instituted by the Commission will comprise an array of permanent measures, specific arrangements to be used in crisis situations, a section concerned with relations between the Community and non-member countries, and also some social and regional aspects.

1. Permanent measures

These will consist firstly of analysing and monitoring the market with a view to obtain an instantaneous picture of the situation. The Commission intends to use improved forecasting methods.

The permanent measures will also concern investments. The Commission action will not be intended as a substitute for ventures by company managements. The Commission will, however, make better use of the information it has available and will ensure that the positions which it has to adopt towards certain investment plans are disseminated more widely and, thus have a greater impact. In addition, the Commission may make use of its loan policy to facilitate certain investments.

2. Crisis measures

It must be possible to implement these rapidly as soon as the need for them is shown by indicators yet to be determined.

These indicators must mainly be sought in statistics on new orders and order books or in production and employment forecasts, without ruling out information on capacity utilization, stock movements or an abnormal and lasting fall in companies' receipts from sales in the Community which critically impairs the correlation with operating costs.

(1) SEC(76)3467 final.
(2) This Memo outlines the contents of the document whilst highlighting changes or differences of emphasis in comparison with the initial document of 21 July 1976, which is analysed in detail in Information Memo P-67.

a) Production

The Commission is anxious to make use of all the possibilities offered by the forward programmes and more precise forecasting methods are being devised.

In the event of the Commission having recourse to consultation with the associations of undertakings over the preparation or implementation of the measures, it will ensure that the role of these associations is not incompatible with the ECSC Treaty and especially with the provisions governing competition.

b) Prices

If a price slump within the common market were due mainly to low-priced imports from non-member countries, the Commission could initiate contacts at international level and also publish reference minimum prices, before actually introducing minimum prices.

c) Relations with non-member countries

The Commission reaffirms its desire to seek greater international cooperation, especially to overcome crisis situations, whilst taking account of any measures that may be taken within the Community and of existing ties with non-member countries.

d) Social and regional problems

The Commission is mindful of the problem of maintaining employment and of the structural weaknesses of certain regions.

Some expansion of Community aid for industrial redevelopment could give further impetus to the necessary reorganization of the steel industry.

To facilitate changes of job or region, the Commission has concluded readaptation agreements with the Member States concerned. In 1977, 13 million u.a. (52%) out of the total readaptation appropriations amounting to 25 million u.a. will probably go to workers in the iron and steel industry and iron mines.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, octobre 1976

POLITIQUE SIDERURGIQUE COMMUNAUTAIRE (1) (2)

La Commission a approuvé une communication relative à la politique sidérurgique communautaire.

Ce document reprend, dans les grandes lignes, les orientations adoptées le 21 juillet 1976 (SEC(76) 2813 final et P - 67), mais en donnant une réponse aux questions qui restaient posées à ce moment et en tenant compte des observations formulées par les gouvernements des Etats membres et par les milieux professionnels intéressés.

Cette communication révisée de la Commission a fait l'objet d'une consultation du comité consultatif CECA et de nouvelles conversations avec les gouvernements des Etats membres auront lieu immédiatement. La Commission arrêtera ensuite définitivement sa position, conformément au programme de travail qu'elle avait fixé au mois de juillet.

La politique sidérurgique communautaire à mettre en place par la Commission comportera un volet de mesures permanentes, un dispositif spécifique à mettre en oeuvre en situation critique, une partie concernant les rapports entre la Communauté et les pays tiers, ainsi que des aspects sociaux et régionaux.

1. Mesures permanentes

Les mesures permanentes consisteront d'abord en une analyse et une surveillance du marché, afin d'obtenir une image instantanée de la situation. La Commission compte recourir à des méthodes prévisionnelles perfectionnées.

Les mesures permanentes concerneront aussi les investissements. L'action de la Commission n'aura pas pour but de se substituer à l'initiative des responsables des entreprises. Mais la Commission fera un meilleur usage des informations dont elle dispose, et elle veillera à donner une meilleure diffusion, et donc plus d'impact, aux positions qu'elle serait conduite à adopter à l'égard de certaines intentions d'investissement. Par ailleurs, la Commission peut se servir de sa politique de crédit pour faciliter certains investissements.

2. Mesures de crise

Les mesures de crise doivent pouvoir être prises rapidement, dès que des indicateurs à déterminer en signaleront le besoin.

Ces indicateurs doivent être trouvés essentiellement dans les statistiques des commandes nouvelles et des carnets de commande, dans les projections de production et d'emploi, sans exclure les données sur l'utilisation des capacités, l'évolution des stocks ou une baisse anormale et durable des recettes des entreprises pour leurs ventes dans la Communauté, et altérant de façon critique la relation avec les charges d'exploitation.

(1) SEC(76) 3467 final

(2) La présente note donne un aperçu du contenu du document, en mettant l'accent sur les modifications ou les nuances par rapport au premier document du 21.7.1976. analysé de manière détaillée dans la note P - 67.

a) Production

La Commission souhaite utiliser toutes les possibilités qu'offre l'instrument des programmes prévisionnels et des méthodes prévisionnelles plus précises sont en cours d'élaboration.

Dans le cas où la Commission recourrait à une consultation des associations d'entreprises pour l'élaboration et la mise en oeuvre des mesures, elle veillera à ce que le rôle de ces associations ne soit pas incompatible avec le Traité CECA et notamment avec les dispositions relatives à la concurrence.

b) Prix

Si la dégradation des prix à l'intérieur du marché commun était due essentiellement à des importations à bas prix en provenance de pays tiers, la Commission pourrait engager des contacts au niveau international, mais aussi procéder à la publication de prix minima de référence, avant l'instauration même de prix minima.

c) Rapports avec les pays tiers

La Commission réaffirme sa volonté de rechercher une intensification de la coopération internationale, notamment pour surmonter des cas de crise, en tenant compte des mesures prises éventuellement à l'intérieur de la Communauté ainsi que des liens existant avec les pays tiers.

d) Problèmes sociaux et régionaux

La Commission est attentive au problème du maintien de l'emploi, ainsi qu'aux faiblesses structurelles de certaines régions.

Un certain élargissement des interventions de la Communauté dans les reconversions industrielles pourrait aider davantage les nécessaires restructurations de la sidérurgie.

Afin de faciliter les changements d'emploi ou de région, la Commission a conclu des accords de réadaptation avec les Etats membres concernés. En 1977, un montant total de 25 MUC affectés aux crédits de réadaptation, 13 MUC, soit 52 %, seront vraisemblablement destinés aux travailleurs de la sidérurgie et des mines de fer.
